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Várpalota város Önkormányzati 
Képviselő-testülete 

8101 Várpalota, Gárdonyi G. u. 39. 
pf.: 76. Tel.:372-444 Fax:371-506
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Készült: Várpalota város Önkormányzati Képviselő tes
tületének 1994. október 13-án (csütörtökön)
15.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli 
üléséről

Jelen vannak: Leszkovszki Tibor polgármester
Domokos István alpolgármester 
Dr. Czeildi István jegyző
Angyal Péterné
Bátor Antal
Dr. Bakonyi Csilla
Dr. Buzási István 15.40 óra
Czifra László
Csiszár Ernő
Csővári János
Dr. Huszár Pál
Kerekes István
Lukáts András
Sajtos János
Dr. Szabó Gyula
Dr. Szilágyi Tibor
Tóth István képviselők

Madaras Annamária, Musitzné Balogh Erzsébet, 
Somogyi J. Lászlóné, Szathmáry Kálmán, 
Unferdorben Anikó, Péter Istvánné, Jánosiné 
Izsó Ildikó, György Beáta

Távollétét bejelentette: Farkas László
Jólsvai Artúr 
Lanczmann József 
Lengyel Csaba 
Márhoffer György 
Miskolczi Ferenc 
Patonai József 
Papp Gyula 
Törzsök Károly 
Vámosi Tibor
Veiszhaupt Sándor képviselők
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L e s z k o v s z k i  Tibor

Tisztelt Képviselő-testület, kedves TV-nézők! 
Szeretettel köszöntőm a rendkívüli ülés valamennyi 
résztvevőjét.
Megállapítom, hogy létszámunk 15 fő, tehát testületünk 
határozatképes.
Először ismertetném a mai napirendi pontokat:
1.) A helyi választási bizottság tagjainak és titká

rának megválasztása.
2.) Vegyes ügyek:

- Beszámoló a japán utamról
3.) Zárt ülés:

Amennyiben a javasolt napirendi pontokkal a képviselő- 
testület egyetért, úgy kérem szavazzon:
A Képviselő-testület a javasolt napirendi pontokat 15 
icren szavazattal, egyhangúlag elfocradta.

1.) A helyi választási bizottság tagjainak és titká
rának megválasztása
____________________  (178)

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Megkérem Dr. Czeidli István jegyző urat, hogy az 
anyaggal kapcsolatban rövid ismertetést adjon.
Dr. C z e i d l i  István:

Tisztelt Képviselő-testület !

A Köztársaság Elnöke 1994. december 11-re kitűzte a 
helyi önkormányzati választásokat. A választások 
lebonyolításához elengedhetetlenül szükséges a 
választási szervek létrehozása.A szavazatszámláló 
bizottságok azonosak az országgyűlési választások 
során létrehozott Szavazatszámláló Bizottságokkal. A 
helyi választási bizottság 1990-ben megválasztott 
tagjainak megbízatása lejárt, ezért a Képviselő- 
testületnek a helyi választási bizottságot kell
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megválasztania, melynek feladata a választások 
tisztaságának biztosítása és őrködik a törvényesség 
felett a választási eljárás során.
A tagok kiválasztásánál olyan személyeket igyekeztünk 
figyelembe venni, akik már eddig is tagjai voltak a 
választási bizottságnak és kellő tapasztalatokkal 
rendelkeznek. Eddig csak Dr. Martoncsik József nem vett 
részt a választási bizottság munkájában. A titkárra és 
a tagokra a javaslatot a pártok képviselőivel 
megtárgyaltam és ők egyetértésüket adták.
Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy a 
javaslatot elfogadni szíveskedjenek.
C s i s z á r  Ernő:

Eredetileg hány javasolt személy volt? 
Dr. C z e i d l i  István:

A bizottsági tagokra a pártok javaslatára figyelemmel a 
jegyző tesz indítványt.
Meg kell jegyezni, hogy ehhez előzetesen a választásban 
érdekelt pártok vezetőivel, képviselőivel megtárgyaltam 
a javasolt jelölt megbízását, melyhez ők egyetértésüket 
adták.
L e s z k o v s z k i  Tibor:

Vitára bocsátom az előterjesztést.
Ha nincs más hozzászólás, javaslat, megkérdezem, hogy 
vita nélkül szavazásra tehetem-e fel a kérdést? 
Amennyiben igen, úgy név szerinti szavazást kér-e a 
Képviselő-testület, vagy mindjárt a határozat- 
tervezetet tehetem fel szavazásra?
Mivel külön kérés nincs, úgy kérem, hogy aki a 
határozat-tervezettel egyetért, szavazzon:

A Képviselő-testület 15 igen szavazattal, egyhangúlag a 
következő határozatot hozta:

208/1994. (X. 13.) számú képviselő-testületi határozat:

Várpalota város Önkormányzati Képviselő-testülete a 
helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek 
választásáról szóló, többször módosított 1990. évi 
LXIV. törvény 15.§ /l/ bekezdése alapján megválasztotta 
a helyi választási bizottság titkárát és tagjait a 
következők szerint:
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A Helyi Választási Bizottság 
Titkára: Antal Sándorné Várpalota, Rákóczi F.u.19

Tagjai:
Dr.Martoncsik József Várpalota, Körmöcbánya u. 3 0
Pintérné dr.Erdélyi Mária Várpalota, Május 1. út 26. 
Varga Károly Várpalota, Erdődi P.T. út 23,
Zsótér Ferenc Várpalota, Körmöcbánya u. 28,

Határidő: 
Felelős:

2.) Polgármester úr beszámolója Japánban tett látogatá
sáról

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Tájékoztatást szeretnék adni a japán útról.
Mint ismeretes, a Tisztelt Képviselő-testület 
hozzájárulásával vehettem részt ezen az úton, mellyel a 
sajtó már elég részletesen foglalkozott.
Ami számunkra döntő fontossággal bír, hogy Kono Johei 
japán miniszterelnök-helyettes és külügyminiszter úrral 
Dr. Baja Ferenc környezetvédelmi miniszterrel együtt 
érdemi tárgyalásokat folytattunk és aláírásra került a 
4,9 milliárd jen kölcsön folyósítása Várpalota és 
régiója környezetvédelmi rehabilitációja célraira 
változatlan tartalommal, amit a Tisztelt Képviselő- 
testület szám szerint is ismer.
Jártunk négy minisztériumban, megbeszéléseket 
folytattunk a környezetvédelmi hivatal
vezérigazgatójával, az Eximbank, a Tengerentúli 
Gazdasági Együttműködési Alap, a nemzetközi 
kereskedelmi és ipari minisztérium vezető beosztású 
tisztségviselőivel. Elmondhatom, hgoy nagyon jól 
ismernek bennünket, a gazdasági mutatóinkat napra 
készen ismerik. Őket egy érdekli, hgoy azt a gazdasági 
pozíciónkat meg tudjuk-e tartani, ami most van.
November 7-8-án japán delegáció érkezik hozzánk és 
ekkor kerül aláírásra a Pénzügyminisztériumban a 
tényleges kölcsönszerződés.
Érdekes volt a Suzuki úrral történt tárgyalás, ahol 
átadott Dr. Baja Ferenc úrnak egy anyagot a magyar 
autópiac helyzetéről.
Statisztikájuk szerint Magyarországon 145.000 
személygépkocsi talált ez évben új gazdára. Suzuki úr 
azt kéri, hogy nagyobb gazdasági előnyöket élvezhessen
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nálunk a külföldi beruházó. Hajlandó a megkezdett úton 
tovább menni. Nyilvánvaóan kemény a kikötésük.
Baja miniszter úr jelezte, hogy a magyar vásárlók 
többsége részére elérhetetlen a gépkocsi, ezért 
javasolta, hogy japán tőke bevonásával, a kamat 
csökkentésével javítsák a vásárlási konstrukciót.
Dr. Baja Ferenc miniszter úr a megbeszéléseken 
segítséget kért a Balaton problémájának a megoldásához. 
Pár éves kutatás után szakmai befektetési segítségről 
lenne szó, hogy mit tudnának javasolni és lehetőség 
lenne-e kedvezményes kölcsön folyósítására.
Köszönöm, ennyit szerettem volna elmondani.

L u k á t s András:

Polgármester úr által elmondottakat úgy értelmezem, 
hogy most már ez a japán hitel biztosnak tekinthető. 
Mivel ennek létrejöttében oroszlánrésze volt 
Alpolgármester úrnak, ezért javaslom, hogy a Képviselő- 
testület az ebben végzett munkájáért köszönetét fejezze 
ki.
A Képviselő-testület 14 igen szavazat, 1 tartózkodás 
mellett a következő határozatot hozta:

1994. (X. 13 . ) számú képviselő-testületi határozat:
Várpalota város Önkormányzati Képviselő-testülete 
köszönetét fejezi ki Domokos István alpolgármesternek a 
Várpalota és térsége régió környezetvédelmi 
rehabilitációs program előkészítésében kifejtett 
munkájáért.
Határidő:
Felelős:

2/2. Várpalotai Napok programjai

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Röviden a Várpalotai napokról adnék tájékoztatást:
Holnap, 1994. október 14-én (pénteken) 14.00 órakor az 
ipari szektor vezetői találkozhatnak Dr. Baja Ferenc 
úrral.
A megnyitó 17.00 órakor lesz, kérem 16.45 óráig 
mindenki igyekezzen elfoglalni helyét!



6

Jelezném, hogy a rendezvényeinkre népes külföldi 
delegációk érkeznek, melyet Péter Istvánné ismertet.

P é t e r  Istvánné:

A wolsbergi vendégek 88 fővel érkeznek.
A delegáció vezetője Herbert Eile alpolgármester. 
Közöttük vannak a St. Stefáni bányász zenekar tagjai. 
Kb. 50 fős csoport érkezik Servigliánóból a 
polgármester és alpolgármester vezetésével, között azok 
a cipógyárosok, akikkel Dr. Huszár Pál és Bátor Antal 
képviselő urak tárgyaltak.
Monté Uránóból szintén a polgármester jön 
vállalkozókkal, sportolókkal.
Az olasz Borgo San Lorenzo településről 21 fő érkezett 
már tegnap, a városvezetők és vállalkozók mellett 
sportolók.
Szlovákiából 9 futó jelezte érkezését.
Az olasz csoportok nagy része futó, akik a szombati 
futóversenyre érkeznek.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Tisztelettel kérem a képviselőket, bizottsági vezetőket 
és irodavezetőket, hogy Dr. Baja Ferenc 
környezetvédelmi és területfejlesztési miniszterrel 
tartandó kötetlen beszélgetésre az emeleti 
kamaraterembe - a meghívásnak megfelelően - jöjjenek el 
pénteken 16.00 órára. Ez kb 20 perces találkozó lesz. 
Tájékoztatásul mondom, hogy az ismertetett delegációk 
vezetőivel a szombati nap folyamán lehet találkozni, 
tehát akit érdekel, szeretettel várjuk.
Az olaszokat 15-én délelőtt 11.00 órakor, míg a 
Wolsbergieket 16-án 9.00 - 9.30 órakor fogadjuk a 
Városházán.
Mindenki megkapta a részletes programot. Ebben eltérés 
csupán egy helyen történt: Pétfürdőn az emlékmű- 
avatásnál Balogh Béla vezérőrnagy helyett Csomós Lajos 
vezérőrnagy lesz jelen.
D o m o k o s  István:

10 olasz vállalkozó jön el, velük október 15-én 14.00 
órakor tárgyalnunk a kamarateremben.
E tárgyalásra meghívtunk több vállalkozót is a sikeres 
tárgyalás reményében.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Megkérem Angyal Péternét a péti részönkormányzat 
elnökét, hogy ő is propagálja a péti rendezvényeket.
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A n g y a l  Péterné:

Szombaton (15-én) 15.00 órakor kerül sor a Közösségi 
Házban a MPét története" kiállításra, melyet 
videovetítés követ.
16.00 órakor kezdődik a péti bombázási emlékmű 
felavatása a Hősök terén. (Itt avatóbeszédet Csomós 
Lajos vezérőrnagy mond.)
Ezt követően a Közösségi Ház alagsori klubjában egy 
barátságos beszélgetésre hívjuk meg a Tisztelt 
Képviselőket.
Dr. S z i l á g y i  Tibor:

Én a környezetvédelmi programot ismertetném.
15-én szombaton 9.00 órakor Egészségügyi Fórum lesz a 
Péti Közösségi Házban.
18-án kedden 10.00 órakor a Magyar Vegyészeti Múzeumban 
lesznek környezetvédelmi előadások.
Nem a programmal kapcsolatos kérdésem lenne 
Alpolgármester úrhoz: a külföldi munkára milyen arányú 
a jelentkezés?
D o m o k o s  István:

Eddig 20 fő jelentkezett az olasz munkára, ebből 
azonban páran biztosan nem felelnek meg a 
követelményeknek, így marad kb 15 fő, melyből többen 
vannak a cipőiparból is.
Megkérném a vállalatokat, hogy álljanak a vendégek 
rendelkezésére, ugyanis megnéznének üres
üzemcsarnokot, ahol a későbbi munkát a Kft majd 
végezhetné. A Nitrogénművek Rt felajánlott e célra egy 
600 m2-es épületet. Biztosan vannak még a városban üres 
csarnokok, melyeket még üzemeltetni lehetne.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

A szombati egészségügyi fórumnak a háziasszonya Dr. 
Bakonyi Csilla képviselőtársunk lesz. Erről is 
szeretnénk pár szót hallani.

Dr. B a k o n y i  Csilla:

Mint azt Dr. Szilágyi Tibor képviselő is említette, 15- 
én szombaton 9.00 órakor kezdődik az egészségügyi fórum 
a Péti Közösségi Házban, ahol vendégünk lesz Dr. Kovács 
Pál népjóléti és egészségügyi miniszter, valamint Dr.



Csehák Judit a Parlament Egészségügyi és Szociális 
Bizottságának elnöke.
Három szekcióban történik majd a munka:
- a járóbeteg-ellátás,
- az alapellátás, valamint
- az üzemegészségügyi szekcióban.
Mindez 14.00 óráig tart, reméljük, nagyszámú érdeklődő 
jelenik meg.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Mi újság az inotai programmal?

Dr. B a k o n y i  Csilla:

A falusi programot pontosan nem tudom.
2 0-án csütörtökön hangverseny lesz az Inota Gyártelepi 
katolikus templomban, ahol a zeneiskola tanulói és 
tanárai, valamint az 5. sz. Általános iskola tanulói és 
tanárai adnak műsort.
Az Inotai Kertbarátkor és a nyugdíjas klubok 
termékbemutatója a Faller Jenő Szakközépiskola 
előcsarnokában 3 napig tart.

B á t o r  Antal:

Visszatérve Dr. Szilágyi Tibor képviselő kérdésére: 
ez a külföldi munkavállalási lehetőség még sehol nem 
volt meghirdetve, mivel a feltételek nem voltak 
biztosak, csak az újságban jelent meg a cikk. így az 
eddigi 20 fő jelentkező nem kevés, tehát jó lenne, ha a 
köztudatba úgy kerülne ki, hogy nagyszámú az 
érdeklődés.
L e s z k o v s z k i  Tibor:

Ha jól tudom, az olaszok szeretnének most ezekkel a 
fiatalokkal találkozni.
B á t o r  Antal:

Nem feltétlenül. Volt ugyan, aki jelezte, hogy nem 
bánná, ha találkozhatna velük, de nem ez érdekli őket 
leginkább, hanem az, hogy minél előbb mehessenek ki a 
kiválasztottak - lehetőleg az év elején.
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D o m o k o s  István:

Valóban nem került még meghirdetésre a munkalehetőség. 
Tisztázni kell még az olaszokkal, hogy milyen lesz a 
konkrét átképzés.
L e s z k o v s z k i  Tibor:

A Palotai Napok megrendezésével kapcsolatban kértük, 
hogy az az intézmény jelentkezzen, aki saját anyagi 
forrásból elő tudja állítani programját, mivel csökkent 
az önkormányzatnak az a lehetősége, melyből ezt 
fedezheti.
örömmel mondhatom, hogy a patronálok száma, illetve a 
felajánlott összeg kedvező. A szponzori támogatás 
alapján minden rendezvényt zökkenőmentesen végre tudunk 
hajtani.

Megköszönöm a TV jelenlévő képviselőinek részvételét, s 
kérem, hogy a Várpalotai Napok alatt 24 órás 
szolgálattal álljanak a lakosság rendelkezésére.

Mivel több kérdés, észrevétel nincs, mai nyilvános 
ülésünket 15.45 órakor bezárom.

K. m. f.



J e l e n l é t i  í v
Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testületének  

1994. október 13-án (csütörtökön) megtartott 

rendkívüli üléséről

Leszkovszki Tibor polgármester 
Domokos István alpolgármester 
Dr. Czeidli István jegyző

Képviselők:

Angyal Pétérné 
Dr. Bakonyi Csilla 
Bátor Antal 
Dr. Buzási István 
Czifra László 
Csiszár Ernő 
Csővári János 
Farkas László 
Dr. Huszár Pál 
Jolsvai Artúr 
Kerekes István 
Lanczmann József 
Lengyel Csaba 
Lukáts András 
Márhoffer György 
Miskolczi Ferenc 
Papp Gyula 
Patonai József 
Sajtos János 
Dr. Szabó Gyula 
Dr. Szilágyi Tibor 
Tóth István 
Törzsök Károly 
Vámosi Tibor 
Veiszhaupt Sándor
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Inota Városrész Önkormányzatának nem képviselő tagjai:

Eszes Zoltán ..................
Horváth József ..................
Petrőcz Géza .................
Sénik László .................

Pétfürdő Városrész Önkormányzatának nem képviselő tagjai:

Bálint Géza ....................
Enyedi Ferenc .....................
Hraczky Viktorné ....................
Jaskó László .....................
Kelemenné Dr. Pál Mária .....................
Szabó József .....................

Baky György
Országgyűlési Képviselő 
Városi Televízió 
NAPLÓ

Bálványossy Ervinné 
Fürjes Lászlóné 
Madaras Annamária 
Musitzné Balogh Erzsébet 
Péter Istvánné 
Somogyi J. Lászlóné 
Szathmáry Kálmán 
Unferdorben Anikó 
Kricsfalussy György
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M e g h í v o t t

Dr. Hegedűs Tamás 
Köztársasági Megbízott 
Címzetes Államtitkár 
MSZDP pétfürdői képviselője 
MSZP helyi képviselője 
MDF helyi képviselője 
SZDSZ helyi képviselője 
Szociáldemokrata Párt helyi képv.
FKgP helyi képviselője 
FIDESZ helyi képviselője 
Kereszténydemokrata Néppárt 
helyi képviselője 
Vállalkozók Pártja helyi képv. 
Munkáspárt helyi képviselője 
VISZ helyi képviselője 
Városi Rendőrkapitány

Nem képviselő bizottsági tagok

Tóth Kálmán Közüzemi V. igazgatója 
Munkáltatók Érdekképviselete 
Munkavállalók Érdekképviselete


